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u č. p. 79, začaly práce na úpravě zeleně a vybudování

nového schodiště před obecním úřadem. Zrealizovali

jsme akce jako je letní kino, kolaudačka, besedy. Také

byla zavedena nová služba -pedikúra v dosud

nevyužité místnosti domova seniorů. Tyto kroky

nejenže zkrášlily naši obec, ale také podpořily její další

rozvoj.

Za zmínku také stojí dokončení rekonstrukce silnice

mezi Broumovem a Rožmitálem, po které se nám

určitě lépe jezdí. 

O dění v obci jste pravidelně a podrobně informováni

na našich facebookových stránkách obce Šonov.

S blížícím se koncem roku bych vám ráda popřála

krásné a poklidné Vánoce, plné radosti, pohody 

a setkání s těmi, které máte nejraději. Nechť jsou tyto

dny příležitostí k oslavě všeho dobrého. Do nového

roku 2025 vám přeji hlavně zdraví, štěstí a mnoho

úspěchů v osobním i pracovním životě.

Děkuji vám za vaši podporu 

a spolupráci v roce 2024. 

Věřím, že společně budeme 

pokračovat v úspěšném rozvoji

naší obce i v roce následujícím.

S úctou

Monika Hornychová, starostka

Slovo starostky

Vážení spoluobčané,

s blížícím se koncem roku bych ráda využila této

příležitosti k ohlédnutí za společnými úspěchy a

výzvami, které nás v tomto roce potkaly. Rok 2024

byl plný událostí, ale také příležitostí pro naši obec.

Jednou z největších akcí letošního roku byl 

13. ročník Malého letního dovádění, které se kona-

lo v červnu. Díky pozitivním ohlasům víme, že jsme

se organizace zhostili výborně. Ještě jednou děkuji

všem, kteří jakkoli přispěli k přípravě a hladkému

průběhu této akce.

V září naši obec bohužel postihly povodně, které

způsobily škody nejen na obecním majetku, přede-

vším na mostcích a v lesích, ale také na soukro-

mém majetku některých z vás. Přesto mě potěšilo,

jak jsme se jako obec semkli a pomáhali si navzá-

jem. V těchto těžkých chvílích se ukázalo, jak je

důležité držet při sobě. Díky rychlé reakci záchra-

nných složek a dobrovolníků jsme tuto náročnou

situaci dokázali zvládnout.

V průběhu roku se nám také podařilo dokončit

několik důležitých projektů, které přispěly ke zlep-

šení kvality života v naší obci. Patří sem nová kon-

tejnerová stání, oprava příjezdové komunikace 
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PŘEDBĚŽNÉ ŠETŘENÍ KALAMITY
V LESÍCH OBCE ŠONOV
(13.–15. ZÁŘÍ 2024)

Celkové množství dříví v kalamitou poškozených
porostech se odhaduje na 120–130 m³. Kromě vývratů
bude také zapotřebí dodatečné pokácení nakloněných
nebo osamocených a nestabilních stromů.

Odhad škod

Na základě předběžného šetření se celková škoda způso-
bená větrnou kalamitou odhaduje na přibližně 220 000 Kč
(přibližně 60% z této částky bude možné získat zpět 
z prodeje vytěženého dřeva). Tento odhad je však relativ-
ní, nejenom že se cena dříví neustále mění, ale je třeba
vzít v úvahu, že mladé porosty mohly dorůst do mýtního
věku, což by navýšilo jejich hodnotu. Do celkových škod
by bylo potřebné započítat i náklady spojené s činnostmi
jako  jsou úklid klestu, příprava půdy před zalesněním,
zalesnění novými sazenicemi a jejich nákup, pětiletá
ochrana těchto sazenic (ožínání, ochrana proti okusu
zvěří). V delším časovém horizontu bude rovněž nutné
provádět prořezávky a další těžební zásahy mladých
porostů.

Pro zájemce o samovýrobu budou k dispozici bližší
informace, včetně seznamu postižených porostů. 

Přeji všem klidný podzim a děkuji  za spolupráci!

 L. Klabník

USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE ŠONOV
č.4/24 ze dne 3. 9. 2024

1. Zastupitelstvo obce schvaluje Program zasedání
zastupitelstva.

2. Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovatele zápisu.

3. Zastupitelstvo obce schvaluje návrh transformace DSO
Broumovsko na Společenství obcí, s. o. a s tím související
změnu stanov svazku obcí.

4. Zastupitelstvo obce schvaluje darovací smlouvu pana
Tomáše Kindla.

5. Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové opatření č. 3
a č. 4.   

6. Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu na sponzorský
dar Mysliveckému spolku Šonov.

7. Zastupitelstvo obce schvaluje opravu schodiště před
OÚ Šonov firmou Petr Cvikýř.

8. Zastupitelstvo obce schvaluje opravu komunikace 
u domu č. p. 79 firmou Strabag.                             

Zastupitelstvo obce Šonov

V období 13. až 15. září 2024 došlo v lesích obce Šonov 
k větrné kalamitě, která zasáhla několik lesních porostů.
Stromy byly díky podmáčené a vodou nasycené půdě po-
většinou vyvráceny (ojediněle několik zlomů) ve směru
severozápadního větru, avšak místy se poryv vichru
stáčel, což vedlo k polomům v různých směrech.

Dobrou zprávou je, že vývraty nevedly k vážnému
poškození dřeva. Stromy a kulatina nejsou ohroženy
napadením kůrovcem, a díky chladnějšímu počasí nehrozí
ani rychlé zamodrání, hnilobě. Zpracování většiny dřeva
se předpokládá do konce roku 2024.

V postižených lesních porostech LHC Obecní lesy Šonov
se kalamita projevila spíše jednotlivými vyvrácenými
stromy či menšími skupinkami. Nejhorší situace je v
předmýtních porostech (40 – 70 let), kde jsou skupinové
vývraty a vznikly tak menší holiny. Jednotlivce by bylo
vhodné zpracovat prostřednictvím samovýroby místními
obyvateli. Zvláště pak v mladých porostech, kde je
výtěžnost kulatiny minimální a dříví by bylo vhodné spíše
na vlákninu nebo palivo.

    

mailto:obec@sonov.cz


I N F O R M A C E  Z  O B E C N Í H O   Ú Ř A D U
I N F O R M A C E  Z  O B E C N Í H O   Ú Ř A D U

S P O L E Č E N S K Á  K R O N I K A

K L I M O V I Č O V Á  D R A H U Š E
S K Ř I V A N O V Á  M I L O S L A V A
Č Í Ž K O V Á  B L A N K A
F R A N C O V Á  M A R T A
P O L A Č Í K  M I L A N
G R U S M A N N  J A R O S L A V  
G R U S M A N N O V Á  I V A

 

    

JUBILANTI 
Přejeme vám 
hodně štěstí, 
pevné zdraví 

a 
životní 

optimismus.

Od roku 2025 bude třídění textilního odpadu povinné.
Abychom vám usnadnili orientaci v této změně, připravili jsme několik 
užitečných rad, jak správně nakládat s textilním odpadem:

1. Co je textilní odpad?
• Oblečení a obuv - použité oděvy, boty, kabelky, tašky a jiné doplňky
• Bytový textil - ručníky, povlečení, ubrusy, závěsy, přikrývky, záclony
• Další textilie - deky, polštáře, potahy, dokonce i čisté zbytky látek
• Textilní zbytky - menší kousky, které jsou vhodné k recyklaci

2. Kam s textilním odpadem?
U nás v obci obci jsou k dispozici speciální kontejnery na textil:
• bílý kontejner - prosím použít na textil, který je ještě v dobrém stavu, čistý 
a suchý, nepoškozený (= textil který lze nadále používat)
• oranžový kontejner - prosím použít pro textil roztrhaný, zbytky látek 
(= poškozený, který už nelze použít na další účely)

Vždy zkontrolujte, zda je textil suchý a čistý!

Sběrné dvory - starší textilní výrobky můžete odvézt do nejbližšího sběrného dvora.
Charitativní organizace - Oblečení v dobrém stavu lze darovat charitám.

3. Co se recyklovat nedá?
• Znečištěný nebo poškozený textil - silně znečištěný, mastný textil
• Textil s nebezpečným materiálem - předměty obsahující např. PVC, jako některé sportovní oděvy, nelze třídit jako běžný
textilní odpad

4. Jak správně třídit?.
• Textilní odpad by měl být čistý a suchý.
• Boty odevzdávejte párované – svažte je k sobě.

5. Proč je důležité třídit textil?
• Tříděním textilu se snižuje objem odpadu na skládkách a prodlužuje životnost surovin.
• Recyklací textilu se šetří přírodní zdroje a energie potřebná k výrobě nových materiálů.

Snažte se omezit nákup nového oblečení a podporujte udržitelnou módu – to nejlepší pro životní prostředí je, když oblečení
využíváme co nejdéle!

Od ledna 2025 je to na nás – pojďme společně udělat krok k lepší budoucnosti a udržitelnosti.

Jana Křížová, místostarostka 

-3-

TŘÍDĚNÍ TEXTILNÍHO ODPADU U NÁS V OBCI

do konce roku 
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Dovolte, abychom se Vám představily jakožto nový personál MŠ Šonov. Ředitelka Bc. Martina Hájková a
paní učitelka Michaela Fajstlová, DiS. 

Od začátku srpna jsme se společně vrhly do úpravy mateřské školy tak, aby se z ní stalo útulné a příjemně

místo pro výchovu a vzdělávání malých dětí včetně předškoláků. Součástí bylo i stěhování, vyklízení, uklízení 

a především malování. Nynější prostory mateřské školy jsou vzdušné, třída je světlejší, estetičtější, uspořádání

nábytku a hraček je pro děti dostupnější a lépe se ve třídě orientují. S novým pedagogickým osazenstvem přišly

i další změny, a to v podobě programů. 
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Poděkování

Děkuji zastupitelům obce za milou

návštěvu a krásný dárek k mému

životnímu jubileu.

Cejzlarová Věra

ROZLOUČILI JSME SE 

O D P O Č Í V E J  V  P O K O J I . . .

S  M I R O S L A V O U  
           M A R T I N C O V O U

INFORMACE ZE ŠONOVSKÉ ŠKOLKY
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Prvním programem ve školce jsou prvky „Začít spolu“, kdy máme třídu rozdělenou do takzvaných center (např.

dramatika, pokusy a objevy, ateliér, informatika, konstruktivní hry), děti se zde rozvíjejí, společně se ve

skupinkách učí. Naší vizí je vést děti k co největší samostatnosti, aby pro ně vstup na základní školu byl co

nejpřirozenější. Velký důraz je kladen i na grafomotoriku (uvolnění zápěstí) a diagnostiku, díky které se můžeme

individuálně více věnovat oblastem, které danému dítěti nejdou. 

Naše školka se zapojila do dvou projektů. Prvním projektem je „Celé Česko čte dětem“. Jedná se o celoroční

projekt, kdy se budeme snažit maximálně využít spolupráci s místní knihovnou, a také s knihovnou v Broumově.

Pravidelné předčítání dětem má obrovský význam pro rozvoj jejich emocionálního zdraví a dále předčítání

rozvíjí paměť a představivost, učí myšlení. Jedním z projektů v tomto programu je "Babička a dědeček do

školky", a proto, kdo by měl volnou chvilku a chtěl být prospěšný, přijďte k nám do školky a dětem přečtěte

pohádku. Zabere to jen krátký čas a pro děti to bude obrovská pomoc pro jejich budoucnost. Tento projekt je 

i krásný v tom, že se propojí generace. Čtení zabere 10-15 minut, tak neváhejte. Budeme moc rády, nejen my,

ale hlavně děti. Více informací o projektu najdete na https://celeceskoctedetem.cz/. 

Dalším projektem je Recyklohraní, kde se budeme účastnit různých úkolů a sbírat po celý školní rok body. Ke

konci roku se bude projekt vyhodnocovat, sčítat body a rozdávat ceny. Ceny jsou peněžité, a to pro prvních 400

s nevyšším počtem bodů. I vy, jako lidé z obce, se můžete zapojit formou sběru baterií. U dveří na obecní úřad

na chodbě je zelená krabice na baterie, je u toho i přiložen letáček, jaké baterie lze do krabice hodit a jaké ne.

Moc nám tím pomůžete, pokud s námi budete do krabice sbírat. Předem děkujeme. Víc informací o tomto

projektu najdete na https://www.recyklohrani.cz/cs/. 

Rády bychom navázaly spolupráci s místními obyvateli, soukromníky a důchodci. Kdo by chtěl, může školce

přispět darem, a to jak finančním, věcným (hygienické potřeby, papíry na kreslení, přebytky ze zahrádky - ovoce

či zelenina) či svým časem (čtení před spaním, ukázka něčeho zajímavého u vás doma, „přednášky“ o něčem

zajímavém u nás ve školce, případně vaší účastní na „školkových akcích“). 

Chtěly bychom poděkovat našemu prvnímu sponzorovi, a to Michalu Kašparovskému, za za finanční dar ve výši

5.000 Kč na výtvarné potřeby a další potřebné pomůcky do školky. Děkujeme. 

Můžete nás sledovat na webových stránkách školy www.ms.sonov.cz anebo na facebook stránkách, kde nás

najdete pod Mateřská škola Šonov. Děkujeme jménem naším a jménem všech školkových dětí. 

  Za tým učitelek Michaela Fajstlová, DiS.
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PEDIKÚRA V ŠONOVĚ 

Pedikúra je skvělý způsob, jak se postarat o své nohy
a podpořit své zdraví. 

Pedikúra Blanky Kindlové – relax pro vaše nožky!

Nezapomeňte se objednat na tel. 777 087 020 
a dopřát si chvíli péče a relaxace. 

Místo: Domov seniorů v Šonově

Těší se na vás vaše pedikérka! 

https://celeceskoctedetem.cz/
https://www.recyklohrani.cz/cs/
http://www.ms.sonov.cz/
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HOLANDSKÝ DEN
Dne 12. řijna jsme mohli v Šonově ochutnat holandské dobroty. Holandský den
byl vážně skvělý! Ochutnávka delikátních jídel, zábava, smích a přátelská
atmosféra – to vše nás spojilo a vytvořilo česko-holandské vzpomínky.
Děkujeme všem, kteří se podíleli na organizaci!

Obec Šonov

TURNAJ V MARIÁŠI
Dne 5. října proběhl další turnaj v mariáši. 
Zpětně gratulujeme všem úspěšným 
hráčům, kterými byli:
na 1. místě Miroslav Synek
na 2. místě Jaroslav Grusmann
na 3. místě Veronika Štejnarová

Děkujeme za účast a skvělou atmosféru! 
Těšíme se na příští turnaj.

Holky od štrúdlu
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Sobota 23.11. 2024
křižovatka na salaš                 14.30 hod.
na váze                                       14.35 hod.
u bývalého obchodu               14.40 hod.
u družstva                                  14.50 hod.
u hospody                                  14.55 hod.

ŠONOVSKÉ NOVINY - EVID. ČÍSLO MK ČR 17332 

Periodický tisk územního samosprávného celku / Obec Šonov, Šonov 318, 549 71 / www.sonov.cz
Vychází: 4x ročně (leden, duben, červenec, listopad). Uzávěrka vždy k 15. dni měsíce před vydáním nového čísla.
Náklad: 120 výtisků / Tisk: Obec Šonov. Kontakt: obec@sonov.cz
Grafické zpracování, sazba: Jana Cónová / Příspěvky neprocházejí jazykovou korekturou. 
Redakce si vyhrazuje právo příspěvky redakčně upravovat, případně krátit (po konzultaci s autorem příspěvku). 

V naší obci vznikají nová kontejnerová stání, která zajistí
ochranu kontejnerů před deštěm a zároveň přispějí 
k zvelebení obce. Do konce roku plánujeme dokončit tři.
Zbytek v příštím roce. Výrobu zajistil Miroslav Frydrych,
inspirováno Obcí Libňatov.

Obec Šonov

NOVÁ KONTEJNEROVÁ STÁNÍ OČKOVÁNÍ PSŮ V ŠONOVĚ

Vakcinace proti vzteklině je povinná dle zákona. Tato
hromadná vakcinace se týká pouze psů, kteří ji nemají
zajištěnou individuálně u svých veterinárních lékařů 
a jejichž majitelé mají problém jejich ordinace se svými psy
z různých důvodů navštívit.

Cena vakcinace proti vzteklině je 250, Kč. Vakcinuji
vakcínou Biocan R, po které drží imunita až 2 roky. Přesto
doporučuji každoroční revakcinaci. Možné je oočkovat psy
i šestikombinací včetně vztekliny vakcínou Biocan DHPPiLR
za 600 Kč.

Časy na rozpisu se budu snažit dodržet, ale můžu přijet 
s určitým zpožděním, protože se nedá přesně odhadnout,
kolik na kterou zastávku přijde lidí. Při vakcinaci bude
možno zakoupit i některé antiparazitární preparáty.

Prosím o to, aby agresivní a nevyzpytatelní psi, byli
vybaveni košíkem.

MVDr. Miroslav Kulich. (tel. 602 628 885, 774 628 885)

mailto:sonov@obec.cz

